



1. Вы услышите 6 высказываний. Установите соответствие между **высказываниями** каждого говорящего **A - F** и утверждениями, данными в **списке 1 - 7**. Используйте каждую **цифру**, обозначающую утверждение, только один раз. **В задании есть одно лишнее утверждение**. Вы услышите запись дважды. Запишите свои ответы в клетки задания **1** без пробелов и знаков препинания.

The Speaker believes that

1. good books can transport you to other worlds.
2. it's nice practice to give away books that you have already read.
3. in some cases, it is not bad to watch a screen version of the book.
4. the difficult language of the writer can hide a good story.
5. a good mixture of mental stimulation is good.
6. old novels are not worth reading.
7. traditional reading will never stop.

A	B	C	D	E	F

2. Определите, какие из приведённых утверждений (**A - G**) соответствуют содержанию текста (**1 — True**), какие не соответствуют (**2 — False**) и о чём в тексте не сказано, то есть на основании текста нельзя дать ни положительного, ни отрицательного ответа (**3 — Not stated**). Запишите ответы в таблицу. Вы услышите запись дважды.

- A. James prefers Paris to Nice.**
- B. Katie thinks that it is good to have countryside nearby.**
- C. Katie thinks that it wasn't worth seven weeks work to pay for the holiday.**
- D. James thinks Katie's brother made a better choice.**
- E. James booked an expensive restaurant without consulting Katie.**
- F. James has eaten at La Cambuse before.**
- G. They plan to be up all night.**

A	B	C	D	E	F	G

В заданиях 3 - 9 обведите цифру 1, 2 или 3, соответствующую выбранному вами варианту ответа. Вы услышите запись дважды.

3. It was almost inevitable that college would hold a dance competition because _____

- 1) the college encouraged fitness.
- 2) there had been a dancing master class in town.
- 3) ball room dancing has become trendy.

4. The first amazing coincidence was that three couples _____

- 1) chose exactly the same dance versions.
- 2) got the same score from the judges.
- 3) chose the same waltz music track.

5. It was incredible that all the three salsas were _____

- 1) between 150 and 250 beats per minute.
- 2) above 250 beats per minute.
- 3) close to 250 beats per minute.

6. The six competitors didn't talk about the dances because _____

- 1) they were trying to be considerate.
- 2) the Hesitation Waltz is quite rare.
- 3) they were all too busy.

7. The Salsa dress was called Mango Sparkler because of its _____

- 1) colour and texture.
- 2) matching zigzags.
- 3) colour and stone decorations.

8. The narrator believes that dance scoring will be more objective because _____

- 1) the judges will give marks for presentation and shape only.
- 2) the couples will be distinguished only by their dancing.
- 3) dancers' poise and timing won't be taken into consideration.

9. James is out of breath as _____

- 1) he thinks he and Katie will win.
- 2) they have to return to the dance floor.
- 3) the last dance was physically demanding.